

# 1 jiyè

**Si yon moun vle jwi lavi a, si l anvi pase kèk bon kadè sou latè, se pou l kenbe lang li pou l pa pale moun mal. Se pou l veye bouch li pou l pa bay manti. Se pou l sispann fè sa ki mal, se pou l fè sa ki byen. Se pou l chache viv byen ak moun. Se pou l fè sa li kapab pou li viv byen ak tout moun.**

1 Pyè 3. 10, 11

## **Bonè a : se rezilta lè yon moun obeyi Bondye**

Anpil moun panse si yon moun vle jwi lavi li sou tè a ; li pa dwe obeyi Senyè a. Lè yon moun panse konsa, li montre non sèlman li pa konprann sa ki fè bonè kretyen an, men li montre li malkonprann tou sila ki envite nou obeyi li *pa amou*.

Se yon move kalkil tou, lè yon moun di : “fòk mwen ta gen yon timoso relijyon pou mwen chape anba kondanasyon, men an menmtan mwen vle jwi lavi m tou, mwen vle pran pati pa m nan plezi monn sa a”. An reyalyte, plezi sa yo ke monn lan ofri a pa kapab konpare ak bonè nou gen lè Bondye pran plezi nan lavi nou.

Tankou yon moun te di : “Bonè n ap chache a ap disparèt pou tèt pa l tankou yon miray ; konsa nou pap janm rejwenn li. Men si priyorite nou kòm kretyen se fè Bondye plezi olye nou fè tèt pa nou plezi, tou natirèlman n ap toujou gen kè kontan, ki se rezilta obeyisans nou”.

Petèt sa ka eksplike poukisa nou menm kretyen nou pa toujou alèz jan nou ta dwe alèz la : Ki kote priyorite nou ye ? Bondye pa pwomèt nou yon avni ki pap janm fini nan jwisans avèk fristrasyon kòm konsekans sou tè a. Depi kounye a li vle sa ki pi bon pou pitit li k ap mache avèk li.

“Gade. Jodi a mwen mete devan nou lavi ak benediksyon yon bò, ... sa m ap mande jodi a, se pou nou renmen Senyè a, Bondye nou an, se pou nou viv jan li vle l la, se pou nou fè tout sa li mande nou fè nan komandman li yo” (Detewonòm 30. 15, 16).

# 1 juillet

**Celui qui veut aimer la vie et voir d'heureux jours, qu'il garde sa langue du mal, et ses lèvres de proférer la tromperie ; qu'il se détourne du mal et fasse le bien ; qu'il recherche la paix et qu'il la poursuive.**

1 Pierre 3. 10, 11

## **Le bonheur : un résultat de l'obéissance à Dieu**

Bien des personnes s'imaginent que l'obéissance au Seigneur rend ennuyeuse la vie de ceux qui la pratiquent. Raisonner ainsi, c'est montrer qu'on ne connaît pas la joie chrétienne, mais surtout qu'on connaît bien mal Celui à qui nous sommes invités à nous soumettre *par amour*.

C'est également faire un mauvais calcul. On se dit : "Il faut bien que j'aie un peu de religion pour me mettre à l'abri de la condamnation, mais je veux aussi prendre du bon temps, avoir ma part des plaisirs de cette vie". En fait, ces plaisirs-là ne peuvent se comparer au bonheur que donne l'approbation de Dieu dans notre vie.

Comme l'a exprimé quelqu'un : "Le bonheur recherché pour lui-même fuira devant nous comme un mirage ; jamais nous ne le rattraperons. Mais si notre priorité de chrétien est d'obéir au Seigneur plutôt que de nous plaire à nous-mêmes, notre bonheur découlera naturellement de cette obéissance".

Peut-être cela explique-t-il pourquoi nous, chrétiens, ne sommes pas toujours aussi heureux que nous pourrions l'être : où sont nos priorités ? Dieu ne nous promet pas un avenir éternel de bonheur au prix d'une vie de frustration sur la terre. Dès aujourd'hui il désire ce qu'il y a de meilleur pour ses enfants qui marchent avec lui.

"Regarde, j'ai mis aujourd'hui devant toi la vie et le bonheur,... en ce que je te commande aujourd'hui d'aimer l'Éternel, ton Dieu, de marcher dans ses voies, de garder ses commandements" (Deutéronome 30. 15, 16).